

SOCIÉTÉ DES NATIONS

*Recueil des Traités et des Engagements
Internationaux enregistrés par le Secrétariat
de la Société des Nations.*

LEAGUE OF NATIONS

Treaty Series

*Publication of Treaties and International Engagements
Registered with the Secretariat of the
League of Nations.*

SOCIÉTÉ DES NATIONS

Recueil des Traités

*et des Engagements Internationaux enregistrés par le
Secrétariat de la Société des Nations.*

VOLUME XVIII**1923****NUMÉROS 1, 2, 3 et 4**

TABLE DES MATIÈRES

	Pages
No. 449. — France et Pologne :	
Accord politique, signé à Paris le 19 février 1921.	11
No. 450. — Danemark et République des Soviets de Russie :	
Accord préliminaire signé à Moscou le 23 avril 1923	15
No. 451. — Grande-Bretagne et Portugal :	
Accord en vue du renouvellement de la Partie I de la Convention Mozambique-Transvaal du 1 ^{er} avril 1909, signé à Lisbonne le 31 mars 1923	29
No. 452. — Danemark et Finlande :	
Convention concernant l'extradition réciproque des malfaiteurs entre les deux pays, signée à Copenhague le 12 février 1923.	33
No. 453. — Finlande et Suède :	
Convention de navigation et Protocole final, signés à Stockholm le 26 mai 1923... ..	57
No. 454. — Danemark et Finlande :	
Accord provisoire concernant l'admission temporaire en franchise d'échantillons, signé à Copenhague le 12 février 1923	71
No. 455. — Roumanie et Tchécoslovaquie :	
Protocole concernant la prolongation de la Convention d'alliance défensive conclue à Bucarest le 23 avril 1921, signé à Prague le 7 mai 1923	81
No. 456. — Danemark, Finlande, Norvège et Suède :	
Protocole comportant l'adhésion de la Finlande à la Convention conclue à Stockholm le 26 mai 1914 entre le Danemark, la Norvège et la Suède, concernant l'assistance à donner aux ressortissants indigents d'un des Etats contractants sur le territoire d'un autre de ces Etats, signé à Stockholm le 11 juillet 1923... ..	85

LEAGUE OF NATIONS

Treaty Series

*Publication of Treaties and International Engagements
Registered with the Secretariat of the League of Nations.*

VOLUME XVIII

1923

NUMBERS 1, 2, 3 and 4

TABLE OF CONTENTS

	Pages
No. 449. — France and Poland :	
Political Agreement, signed at Paris, February 19, 1921	11
No. 450. — Denmark and Soviet Republic of Russia :	
Preliminary Agreement, signed at Moscow, April 23, 1923	15
No. 451. — Great Britain and Portugal :	
Agreement for the renewal of Part I of the Mozambique-Transvaal Convention of April 1, 1909, signed at Lisbon, March 31, 1923	29
No. 452. — Denmark and Finland :	
Convention concerning the reciprocal extradition of criminals from the two countries, signed at Copenhagen, February 12, 1923	33
No. 453. — Finland and Sweden :	
Navigation Convention and Final Protocol, signed at Stockholm, May 26, 1923	57
No. 454. — Denmark and Finland :	
Provisional Agreement regarding the temporary admission of samples free of duty, signed at Copenhagen, February 12, 1923	71
No. 455. — Roumania and Czechoslovakia :	
Protocol concerning the prolongation of the Convention of defensive Alliance concluded at Bucarest, April 23, 1921, signed at Prague, May 7, 1923	81
No. 456. — Denmark, Finland, Norway and Sweden :	
Protocol concerning the adhesion of Finland to the Convention concluded at Stockholm, May 26, 1914, between Denmark, Norway and Sweden, regarding the assistance to be granted to necessitous nationals of one of the Contracting States on the territory of another of these States, signed at Stockholm, July 11, 1923	85

	Pages
No. 457. — Autriche et Hongrie :	
Accord relatif à l'arbitrage entre les deux pays, signé à Budapest le 10 avril 1923... ..	93
No. 458. — Pologne et Roumanie :	
Convention sanitaire, signée à Varsovie le 20 décembre 1922... ..	103
No. 459. — Belgique et Suède :	
Echange des notes comportant un arrangement relatif à l'échange de notifications concernant les aliénés. Bruxelles, le 25 octobre 1922... ..	121
No. 460. — Danemark et Suède :	
Echange de notes comportant un arrangement relatif à l'échange de notifications concernant les aliénés. Copenhague, les 9 et 13 juillet 1923... ..	131
No. 461. — Danemark et Suède :	
Echange de notes comportant un arrangement entre l'Islande et la Suède relatif à l'échange de notifications concernant les aliénés. Copenhague, les 9 et 13 juillet 1923	143
No. 462. — Norvège et Suède :	
Convention relative à la navigation aérienne, signée à Stockholm le 26 mai 1923... ..	155
No. 463. — Autriche et Danemark :	
Echange de notes pour l'application provisoire, aux relations commerciales entre les deux pays, des dispositions contenues dans la Convention du 14 mars 1887 entre l'Autriche-Hongrie et le Danemark. Vienne, les 27 et 30 juin 1923.	189
No. 464. — Autriche et Danemark :	
Echange de notes pour l'application provisoire, aux relations commerciales entre l'Autriche et l'Islande, des dispositions contenues dans la Convention de Commerce et de navigation du 14 mars 1887 entre l'Autriche-Hongrie et le Danemark. Vienne, les 27 et 30 juin 1923	195
No. 465. — Finlande et République des Soviets de Russie :	
Convention au sujet de la navigation des navires marchands finlandais sur la Néva entre le lac Ladoga et le golfe de Finlande, signée à Moscou le 5 juin 1923	203
No. 466. — Allemagne et Danemark :	
Accord provisoire relatif à la navigation aérienne, signé à Copenhague le 25 avril 1922	227
No. 467. — Belgique et Pays-Bas :	
Echange de notes portant renouvellement de la Convention internationale sur le transport de marchandises par chemin de fer signée à Berne le 14 octobre 1890, ainsi que des actes qui la complètent. Bruxelles, les 23 septembre et 6 octobre 1920... ..	247

	Pages
No. 457. — Austria and Hungary :	
Agreement concerning arbitration between the two countries, signed at Budapest, April 10, 1923	93
No. 458. — Poland and Roumania :	
Sanitary Convention, signed at Warsaw, December 20, 1922	103
No. 459. — Belgium and Sweden :	
Exchange of Notes constituting an agreement concerning the exchange of notifications with regard to persons of unsound mind. Brussels, October 25, 1922	121
No. 460. — Denmark and Sweden :	
Exchange of Notes constituting an Agreement concerning the exchange of notifications with regard to persons of unsound mind. Copenhagen, July 9 and 13, 1923	131
No. 461. — Denmark and Sweden :	
Exchange of Notes constituting an Agreement between Iceland and Sweden concerning the exchange of notifications with regard to persons of unsound mind. Copenhagen, July 9 and 13, 1923	143
No. 462. — Norway and Sweden :	
Convention relating to Air Navigation, signed at Stockholm, May 26, 1923	155
No. 463. — Austria and Denmark :	
Exchange of Notes for the provisional application to commercial relations between the two countries of the provisions contained in the Commercial and Maritime Convention of March 14, 1887, between Austria-Hungary and Denmark. Vienna, June 27 and 30, 1923	189
No. 464. — Austria and Denmark :	
Exchange of Notes for the provisional application to commercial relations between Austria and Iceland of the provisions contained in the Commercial and Maritime Convention of March 14, 1887, between Austria-Hungary and Denmark. Vienna, June 27 and 30, 1923	195
No. 465. — Finland and Soviet Republic of Russia :	
Convention with regard to navigation by Finnish merchant and cargo vessels on the Neva, between Lake Ladoga and the Gulf of Finland, signed at Moscow, June 5, 1923	203
No. 466. — Germany and Denmark :	
Provisional Agreement relating to Air Navigation, signed at Copenhagen, April 25, 1922	227
No. 467. — Belgium and the Netherlands :	
Exchange of Notes concerning the revival of the International Convention for the transport of goods by rail, signed at Berne, October 14, 1890, together with all the relevant Acts. Brussels, September 23 and October 6, 1920	247